
Protokół nr VI/2024 

z  VI sesji Rady Gminy Lutowiska z dnia 27 listopada 2024 r. 

Obrady rozpoczęły się o godz. 900, a zakończyły się o godz. 1030.  

W sali narad Urzędu Gminy Lutowiska. 

Radni obecni:  Baran Tomasz, Berezka Maciej, Dygoń Arkadiusz, Fejdasz-Mucha Halina, 

Hyży Mieczysław, Mastyła Roman, Mizgała-Janc Monika, Osiecki Rafał, Piela Mirosław, 

Puszkarski Marek, Tuleja Beata, Tużnik Małgorzata, Świergocki Edwin, Szarek Zbigniew. 

Radni nieobecni: Gawle Jerzy. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z V sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy 

Lutowiska na 2024 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Lutowiska  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 

nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Lutowiska oraz ich 

wydzierżawiana lub wynajmowania na czas dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Lutowiska.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego 

oraz Domu Pogrzebowego w Lutowiskach. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty.  

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie określenia rodzajów 

dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych i zagospodarowania 

tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podkarpackiego 

o nadanie urzędowej nazwy Przełęczy znajdującej się w paśmie gór Bieszczady 

imieniem profesora Stanisława Leszczyckiego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie jednoosobowej spółki 

Gminy Lutowiska działającej pod firmą Bieszczady spółka z o.o. w Lutowiskach  

z jednoosobową spółką Gminy Lutowiska działającej pod firmą Gminny Zakład 

Gospodarki Komunalnej spółka z o.o. w Lutowiskach w trybie łączenia się przez 

przejęcie.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym dotyczącej 

informowania rodziców o możliwych niepożądanych skutkach ubocznych szczepienia 



przeciwko HPV w związku z rozpoczęciem podawania szczepionki w szkołach 

podstawowych. 

16. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 

17. Wolne wnioski i zapytania. 

18. Zamknięcie obrad. 

 
 

Ad. 1 

Pani Monika Mizgała-Janc Przewodnicząca Rady Gminy Lutowiska powitała wszystkich 

Radnych na sesji, Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, Sołtysów, Zastępcę 

Komendanta PSP w Ustrzykach Dolnych Pana Marcina Szyjduka, Kierownika GOPS-u Panią 

Agnieszkę Fischer, Dyrektora GOK-u Pana Marka Sokoła, Radcę prawnego Pana Krzysztofa 

Nieckarza, a także wszystkich słuchaczy.  

 

Ad.2  

Obecnych jest 14 radnych, obrady są prawomocne, Rada Gminy Lutowiska jest władna 

podejmować uchwały. 

Przewodnicząca poinformowała, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Ad. 3 

Radny Mirosław Piela złożył wniosek formalny o usunięcie punktu 8 oraz 14 z porządku obrad.  

1. Punkt 8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości gruntowych stanowiących własność Gminy Lutowiska oraz 

ich wydzierżawiana lub wynajmowania na czas dłuższy niż trzy lata lub na czas 

nieoznaczony. – 14 radnych było za.   

2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na połączenie jednoosobowej spółki 

Gminy Lutowiska działającej pod firmą Bieszczady spółka z o.o. w Lutowiskach  

z jednoosobową spółką Gminy Lutowiska działającej pod firmą Gminny Zakład 

Gospodarki Komunalnej spółka z o.o. w Lutowiskach w trybie łączenia się przez 

przejęcie. – 13 radnych było za, 1 głos był wstrzymujący. 

 

Nastąpiła przerwa techniczna w celu zmiany porządku obrad.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Zatwierdzenie protokołu z V sesji Rady Gminy. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy 

Lutowiska na 2024 rok. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Lutowiska  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok.  



8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Lutowiska.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego 

oraz Domu Pogrzebowego w Lutowiskach. 

10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie wyboru metody ustalania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie określenia rodzajów 

dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych i zagospodarowania 

tych odpadów, sposobu ich świadczenia oraz wysokości cen za te usługi.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw 

Wewnętrznych i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podkarpackiego 

o nadanie urzędowej nazwy Przełęczy znajdującej się w paśmie gór Bieszczady 

imieniem profesora Stanisława Leszczyckiego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym dotyczącej 

informowania rodziców o możliwych niepożądanych skutkach ubocznych szczepienia 

przeciwko HPV w związku z rozpoczęciem podawania szczepionki w szkołach 

podstawowych. 

14. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Radni jednogłośnie przyjęli nowy porządek obrad.  

 

Ad.4 

Przewodnicząca Rady Gminy Lutowiska poinformowała, że Radni otrzymali protokół z V sesji 

Rady Gminy Lutowiska. Nie było uwag ze strony Radnych, protokół został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad.5 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmiany do Uchwały Budżetowej Gminy Lutowiska 

na 2024 rok odczytała Pani Skarbnik. 

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji na posiedzeniu komisji jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowali projekt uchwały. 

Uchwała nr VI/52/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 6 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości odczytała Pani Skarbnik. 

Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr VI/53/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Lutowiska                                         

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy                       

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 rok odczytał pracownik Urzędu 

Gminy Lutowiska Pan Jakub Doliwa. 



Przewodniczący komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu radny Tomasz Baran 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

Uchwała nr VI/54/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy Lutowiska odczytała Przewodnicząca 

Rady Gminy Pani Monika Mizgała-Janc.  

Przewodnicząca komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Halina Fejdasz-Mucha 

poinformowała, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały.  

Uchwała nr VI/55/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

  

Ad. 9 

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego oraz Domu 

Pogrzebowego w Lutowiskach odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc.  

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Turystyki i Zabytków radny Rafał Osiecki 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Uchwała nr VI/56/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty odczytała 

Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc.  

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Turystyki i Zabytków radny Rafał Osiecki 

poinformował, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Uchwała nr VI/57/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11 

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę własną w sprawie określenia rodzajów dodatkowych 

usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych i zagospodarowania tych odpadów, sposobu ich świadczenia 

oraz wysokości cen za te usługi odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc. 

Przewodniczący komisji Ochrony Środowiska, Turystyki i Zabytków radny Rafał Osiecki 

poinformował, że na 9 członków komisji 7 było za, a 2 się wstrzymało.  

Uchwała nr VI/58/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.12 

Projekt uchwały w sprawie wystąpienia z wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych                              

i Administracji za pośrednictwem Wojewody Podkarpackiego o nadanie urzędowej nazwy 

Przełęczy znajdującej się w paśmie gór Bieszczady imieniem profesora Stanisława 

Leszczyckiego odczytała sekretarz gminy Pani Wioletta Kozubal. Przewodniczący komisji 

Ochrony Środowiska, Turystyki i Zabytków radny Rafał Osiecki poinformował, że członkowie 

komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Uchwała nr VI/59/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad.13 

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji w interesie publicznym dotyczącej 

informowania rodziców o możliwych niepożądanych skutkach ubocznych szczepienia 



przeciwko HPV w związku z rozpoczęciem podawania szczepionki w szkołach podstawowych 

odczytała Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc. 

Przewodnicząca komisji Skarg, Wniosków i Petycji radna Halina Fejdasz-Mucha 

poinformowała, że członkowie komisji jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowali projekt 

uchwały.  

Uchwała nr VI/60/2024 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14 

Informacja o pracy wójta  

Wójt Gminy Lutowiska wydał Zarządzenia w sprawie : 

• wprowadzenia zmian w planie finansowym budżetu gminy na 2024 rok (5 szt.) 

• w sprawie przekazania nieruchomości w administrowanie, 

• w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonej do oddania w użyczenie, 

• w sprawie określenia stawek czynszu za lokale mieszkalne oraz za wynajem 

pomieszczeń w budynkach gospodarczych i garażowych, 

• projektu Uchwały Budżetowej Gminy Lutowiska oraz projektu w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej na 2025 rok, 

 

Ponadto Wójt Gminy Lutowiska prowadził nadzór na bieżącą działalnością Urzędu i odbył 

szereg spotkań.  

Następnie głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy informując, że Rada Gminy Lutowiska 

od ostatniej sesji wydała 3 stanowiska oraz odbyły się 2 posiedzenia komisji.  

 

Ad. 15 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Radny Mirosław Piela zwrócił się z prośbą o postawienie znaku dotyczącego tonażu na moście 

w drodze na Jawornik. Następnie zwrócił się by zintensyfikować działania odnośnie stanu dróg 

powiatowych.  

Radny Mirosław Piela zwrócił się z podziękowaniami dla Zakładu Kruszywa w Czarnej, Wójta 

Gminy Lutowiska oraz dla spółki GZGK za dostarczenie żwiru na drogę cmentarną. Radny 

odczytał złożone do Urzędu pismo w sprawie postawienia namiotu dla sołectwa Zatwarnica. 

Pismo to jest umotywowane brakiem miejsca, w którym mogą spotkać się mieszkańcy sołectwa 

oraz brakiem miejsca na przechowywanie ławostołów, czy innych sprzętów należących do 

sołectwa.  

Sołtys Dwernika Pani Wiesława Buszowiecka zaproponowała by przeprowadzić kontrolę 

deklaracji na odpady od stycznia, ponieważ wielu mieszkańców gminy zgłasza nieprawdziwą 

ilość osób zamieszkujących gospodarstwa domowe, co prowadzi do dużej ilość 

nagromadzonych odpadów na przystankach. Wójt Janusz Krupa poinformował, że zostaną 

podjęte działania naprawcze w celu rozwiązania problemu odpadów na przystankach.  

Sołtys Stuposian Pani Weronika Szpiech poprosiła o interwencje w sprawie sieci komórkowej, 

która działa bardzo słabo. Radny Edwin Świergocki wytłumaczył, że jest to związane z różnymi 

nadajnikami i bezpieczeństwem mieszkańców ze względu na zaistniałą sytuację w Ukrainie.  

Głos zabrał zastępca komendanta PSP w Ustrzykach Dolnych Pan Marcin Szyjduk informując 

o zamiarach budowy nowej komendy, co wiąże się z dużymi kosztami. Komendant PSP  



w Ustrzykach Dolnych będzie chciał zwrócić się o pomoc finansową w związku z tym na 

kolejnej sesji zostanie przedstawiona wizualizacja przygotowana przez projektantów. 

Wójt Gminy Janusz Krupa zabrał głos w celu przedstawienia sytuacji współfinansowania 

budowy lub przebudowy mostów na terenie gminy.  Radny Mirosław Piela powiedział, że most 

w Dwerniku i most w Zatwarnicy wymaga remontu, ponieważ niejednokrotnie był tam 

wzywany nadzór budowlany. Radny Mirosław Piela zwrócił się do wszystkich by przyjrzeli się 

sposobie użytkowania mostów i nie przerzucali kosztów budowy mostów wyłącznie na 

mieszkańców.  

Sołtys Smolnika Pani Katarzyna Borowska zapytała do kogo mieszkańcy mają się zgłaszać                 

z awariami wody i co ma mówić mieszkańcom, ponieważ w weekend w Smolniku mieszkańcy 

zostali bez wody. Na chwilę obecną jest założony nowy sterownik, który ma załączać pompę 

automatycznie. Pani Sołtys zapytała czy będą ustalone dyżury w weekendy w razie awarii.  

Radny Mirosław Piela poinformował, że z jego doświadczenia z awariami pracownicy spółki 

GZGK pracowali w weekendy jeżeli była taka potrzeba.  

Wójt Gminy poinformował, że został przygotowany projekt uchwały o połączniu spółek                         

i dopóki Rada Gminy nie podejmie uchwały to będzie występowała taka sytuacja.  

Przewodnicząca Rady Gminy Monika Mizgała-Janc poinformowała, że Rada ma wątpliwości 

co do uchwały i zostanie ona przełożona na sesję w grudniu.  

Radny Mirosław Piela powiedział, że Rada oczekuje pewnych dokumentów żeby mieć 

pewność w podejmowaniu decyzji i przy tak odpowiedzialnym podejściu Rady Gminy oraz 

Pana Wójta z pewnością cały proces łącznie spółek zostanie przeprowadzony w odpowiedni 

sposób.  

 

Ad. 16 

Przewodnicząca Rady Gminy Lutowiska podziękowała za udział w sesji i zakończyła obrady   

VI sesji Rady Gminy Lutowiska.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała: Natalia Kopacz   

 

 

 


